




 

 بنك قطر الأول يعقد اجتماع الجمعية العامة غير العادية

 

الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني: سيواصل بنك قطر الأول تنفيذ استراتيجية أعماله مع  

 تحسين أدائه وتقوية موازنته وسيولته خلال السنة المالية الحالية العمل على 

 

 

عَقَدَ بنك قطر الأول، وهو أول بنك مستقل متوافق مع أحكام الشريعة   :2021أبريل    13  –الدوحة، قطر  

الإسلامية مرخص له من قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال وكيان مدرج في بورصة قطر، اجتماع الجمعية  

 .2021أبريل  12غير العادية يوم الإثنين العامة 

 

العادية للبنك عبر منصة زوم، حيث ترأس الاجتماع الشيخ فيصل بن  غير  وتم عقد اجتماع الجمعية العامة  

 .ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك قطر الأول، وحضر الاجتماع المساهمون وكبار أعضاء إدارة البنك

 

وصادق اجتماع الجمعية العامة غير العادية للبنك جميع بنود أعماله، بما في ذلك مناقشة واعتماد النظام 

الأساسي المعدل، وتفويض رئيس مجلس الإدارة بالتوقيع على النظام الأساسي المعدل المعتمد لتسهيل  

ق  مركز  الحصر  لا  المثال  سبيل  على  ذلك  في  بما  المعنية  الجهات  لدى  قطر  تسجيله  وهيئة  للمال،  طر 

للأسواق المالية، وشركة قطر للإيداع المركزي للأوراق المالية. كما صادقت الجمعية العامة غير العادية  

 .لبنكلحوكمة المحدث الواعتمدت دليل 

 

لقد تمكن بنك  "  :وخلال كلمته في اجتماع الجمعية العامة غير العادية، قال الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني

الجهود الكبيرة التي    وبفضل قطر الأول بفضل دعم السادة أعضاء مجلس الإدارة، والسادة المساهمين،  

ومن الاستمرار في تحسين   ،تنفيذ استراتيجية أعمالهالبنك  ارة البنك وجميع موظفوه من مواصلة  دبذلتها إ

 ".أدائه العام، وتقوية موازنته وسيولته خلال السنة المالية الحالية

 

فيصلواختتم   " الشيخ  المقوما:  كافة  الآن  الأول  قطر  بنك  التحديات  لدى  مع  للتعامل  الضرورية  ت 

يعرفها العالم على    الاقتصادية على ضوء التعافي التدريجي للاقتصاد العالمي، والتأثيرات الاقتصادية التي

المحتملة،    19-ضوء جائحة كوفيد التحديات  الله في تخطي كافة  العالم. سننجح بحول  في قطر وحول 

، ومن ثم تقوية مكانتنا المرموقة  نفقاتناونحن متأكدون من قدرتنا على تقوية فعاليتنا التشغيلية، وترشيد  

 ".م الشريعة الإسلامية في قطر باعتبارنا البنك الاستثماري الرائد والمتوافق مع أحكا

  

  

 -انتهى-

 



 

 

 

Qatar First Bank Holds Extraordinary General Assembly 

Meeting 
 

Sheikh Faisal bin Thani Al Thani: Qatar First Bank will continue implementing its business 

strategy with further commitment to improve its overall performance, balance sheet and 

liquidity position through the ongoing financial year 

 

Doha, Qatar – 13 April 2021 - Qatar First Bank (QFB), the first independent Shari’ah compliant 

bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock 

Exchange (QSE: QFBQ) held its Extraordinary General Assembly Meeting (EGM) 12 April 2021. 

 

The EGM was held virtually via Zoom, and was chaired by Sheikh Faisal bin Thani Al-Thani, QFB’s 

Chairman, with the attendance of the QFB’s board members, shareholders, and senior 

management team. 

 

The EGM discussed and approved all items on its agenda, including the amended Articles of 

Association, in addition to authorizing the chairman to sign the approved amended Articles of 

Association to facilitate the registration of the amended Articles of Association with the 

relevant regulation authorities, including but not limited to Qatar Financial Centre (QFC), Qatar 

Financial Markets Authority (QFMA), and Qatar Central Securities Depository (QCSD). The EGM 

has also discussed and approved the Bank’s updated Corporate Governance Manual. 

 

Addressing the Extraordinary General Assembly Meeting Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, said:  

 

“With the support of the members of the board and shareholders, and thanks to the dedication 

of all the management and employees of the Bank, Qatar First Bank will continue implementing 

its business strategy with further commitment to improve its overall performance, balance 

sheet and liquidity position through the ongoing financial year.” 

 

“Qatar First Bank is better equipped to navigate the business challengers in light of the gradual 

economic recovery across the globe and the ongoing business implications of the COVID-19 

pandemic in Qatar and around the world. We will certainly be successful in surpassing all these 

potential challenges while increasing our operational efficiency, rationalizing our expenditures, 

and working towards cementing our position as the leading Shari’ah compliant investment 

bank in Qatar.” concluded Sheikh Faisal. 

 

-END- 

 


